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Ballerup Måløv Skovlunde Idrætsunion 

    

Ballerup, den 17. maj 2018 

Bestyrelsesmøde, den 15. maj 2018 - referat 

1. Valg af dirigent og referent 

Formanden ledede mødet – referat FU sekretær. 

2. Navneopråb (fremmødte foreninger) 

Deltagere:  

Ballerup Gymnastikforening, Ballerup Taekwondo Klub, Baracuda Dykkerklub Ballerup, Grantoften 

Badminton Klub, Måløv Badminton Club, Måløv Idræts Forening, SIF Badminton, SIF 

håndbold/gymnastik/senioridræt, Svømmeklubben TRITON (i alt 9 foreninger / 10 personer). 

3. Godkendelse af referat fra repræsentantskabsmøde/bestyrelsesmøde 26. februar 

2018 

 

Referatet blev godkendt.  

 

Det blev besluttet at indsigelser til mødereferater fremover bedes sendt til BMSI senest 14 dage efter at 

referatet er udsendt – så er der mulighed for at reagere og udsende eventuelle rettelser. 

4. Orientering fra formanden 

 

I dette afsnit er formandens orientering sat i kursiv, mens kommentarer/beslutninger fra mødet er sat i 

ordinært skriftsnit. 

 

Det nyvalgte forretningsudvalg (FU) har efter repræsentantskabsmødet den 26/2 afholdt et antal 

møder, hvor udvalget primært har fokuseret på at konstituere sig og fordele og løse de praktiske 

opgaver samt at opliste arbejdsopgaverne for den kommende tid.  
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Forretningsudvalget har konstitueret sig: 

 

Titel Navn Faste arbejdsopgaver 

Formand Karsten Friis Overordnet koordinering 

Næstformand Per Enevoldsen Vedligeholdelse af hjemmeside 

Kasserer Hans-Henrik Ebsen Regnskab, kontingenter, administrationstilskud, 

udbetalinger, medlemsliste 

Sekretær Uffe Mortensen Mail-modtager, referater, indkaldelser 

Medlem Finn Overbye Forplejning ved møder 

 

Arbejdsopgaver i det kommende år: 

1. Forretningsorden for FU (fordeling af arbejdsopgaver) 

2. Overdragelse fra afgående FU (mail, konto, nøgler, hjemmeside, CVR, BookSys, mm.) 

3. Møde med Charlotte Holtermann, formand for Kultur og Fritidsudvalget. 

4. Udarbejde mission, mål og strategi for BMSI 

5. Revidere vedtægterne 

6. Hvervning af nye medlemmer til BMSI 

7. Kursus i BookSys (reservationssystem) og andre aktuelle emner 

8. Evaluering af halfordelingen 

9. Retningslinjer/vedtægter for brugerråd 

10. Aktiv- og/eller Ungepris 

Igangsatte opgaver: 

Punkt 1 klaret til husbehov, punkt 2 næsten færdig. 

Punkt 3: Se nedenfor. 

Punkt 4: kun lige startet og en forudsætning for punkt 6. 

 

Møde med Charlotte Holtermann, formand for Kultur og fritidsudvalget: 

Godt møde den 12/4 med deltagelse af Charlotte Holtermann, Peter Bøgelund og Jens Overgaard samt 

Hans Henrik Epsen, Finn Overby og Uffe Mortensen (Karsten Friis afbud pga. sygdom). 

 

Følgende hovedkonklusioner kan uddrages fra mødet: 

1. BMSI skal have en mere klart formuleret mission. 

2. BMSI skal repræsentere flere foreninger/brugere. 

 

Mission, mål og formål: 

Nuværende formålsparagraf: 

- være bindeled mellem idrætsforeningerne i Ballerup Kommune. 

- virke for styrkelse af sammenhold og kammeratskab mellem idrætsforeningerne. 

- samle idrætsforeningerne til fælles arbejde for en god og sund idræt. 

- være bindeled mellem idrætsforeningerne og de kommunale myndigheder. 

Behov for en brainstorming og ideer fra alle medlemmerne!! 

Foreslåede tilføjelser: 

- skabe et forum hvor idrætsforeninger kan mødes og samarbejde om fælles opgaver og 

problemer. 

- styrke idrætten generelt i Ballerup Kommune ved i samarbejde med kommunen aktivt at deltage 

i aktiviteter, høringer og andet arbejde til gavn for idrætten. 
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- hjælpe og vejlede mindre eller nye foreninger i forhold til praktiske og administrative opgaver.  

Kommentarer fra foreningerne til dette oplæg er meget velkomne! 

 

Fra mødet med Charlotte Holtermann fremgik at kommunen gerne så foreningerne og BMSI engagere 

sig og komme med idéer der støtter kommunens idrætspolitik (se 

https://ballerup.dk/sites/default/files/idraetspolitik_2017.pdf). Her var der kommentarer om at 

foreningerne også vil have mulighed for at komme med kritiske anmærkninger og forslag til fremtidige 

ændringer af idrætspolitikken, altså at vi er sparring partnere. Vi må antage at dette accepteres af 

kommunen, da overskriften på kommunens Vision 2029 er ”Sammen skaber vi fremtiden”.   

Forholdet til den ikke organiserede idræt blev nævnt, da kommunen taler varmt for dette – som 

foreninger er vi ikke direkte involverede, men vi skal naturligvis holde øje med at foreningerne ikke 

bliver forfordelt. Det er i dag således at ikke organiserede kan få lov til at låne kommunale faciliteter, 

med mindre de er reserveret til anden side.  

 

Andet: 

Frivillighedsrådet og Folkeoplysningsudvalget i Ballerup Kommune inviterer til oplysningsaften om 

den nye EU-persondataforordning, som træder i kraft som dansk lov den 25. maj 2018. 

Torsdag den 24. maj kl. 18.30 til 20.30 på Forenings- og Frivilligcenter Tapeten, Lille Sal. 

Med forordningen kommer en række nye krav til, hvordan I som forening skal dokumentere at I 

overholder loven. 

På dette seminar gennemgår vi de foreningsrelevante dele af forordningen og drøfter, hvordan I kan 

arbejde med kravene i jeres forening eller organisation. 

Oplægget vil  inddrage deltagernes egne oplevelser og erfaringer og skabe et fundament, som kan 

anvendes efterfølgende. 

Kristian Krog Hansen fra Center for frivilligt Socialt Arbejde er oplægsholder. 

Det blev nævnt at DGI og DIF har vejledninger til hvordan idrætsforeningerne skal håndtere 

forordningen.  

 

Udnyttelse af idrætslokaler: 

På dette tidspunkt kom et nyt emne op på mødet: Den 7. maj har Tina Eckhaus udsendt en mail til alle 

idrætsforeninger med en orientering fra Peter Bøgelund, som oplyser at der vil blive gennemført en 

undersøgelse af udnyttelsesgraden af haller og øvrige idrætslokaler – som en opfølgning på den 

undersøgelse som fandt sted i 2015. Orienteringen oplyser ikke hvornår undersøgelsen vil finde sted, og 

den er også meget lidt konkret om hvorledes undersøgelsen vil blive afviklet i praksis.  

Det formuleres således:  

”Undersøgelsen sker i første omgang ved en elektronisk, stikprøvevis kontrol, hvor såvel aktivitet som 

antallet af brugere opgøres. 

Registreringen er anonymiseret, således at den enkelte brugere ikke kan identificeres i undersøgelsen. 

Undersøgelsens resultater vil indgå i såvel en politisk drøftelse som i en dialog med brugerne om, 

hvordan vi får plads til mest mulig idræt i vores lokaler.” 

En af de tilstedeværende kunne oplyse at det drejer sig om registrering via videokameraer, som allerede 

er opsat i nogle lokaler. 

 

Der var almindelig forvirring omkring denne undersøgelse: 

 Kan kommunens ansatte nu sidde og kigge med når vi benytter lokalerne? 

 Er det overhovedet lovligt med denne overvågning – som ikke er skiltet? 

 Hvad kan ses på videooptagelserne, og hvem har adgang til dem? 

 Hvorfor sker det nu, hvor der er mange foreninger som har droslet ned eller er gået udendørs – 

det vil på ingen måde give et reelt billede at udnyttelsen af lokalerne? 

 

https://ballerup.dk/sites/default/files/idraetspolitik_2017.pdf
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Man enedes om at BMSI FU går i dialog med Peter Bøgelund og beder om en mere detaljeret 

beskrivelse af hvordan og hvornår undersøgelsen udføres. Der er efter mødet taget kontakt til Peter 

Bøgelund, som i løbet af en uges tid vil vende tilbage med en mere udtømmende beskrivelse af 

projektet. Så snart svaret modtages, vil det blive distribueret til alle foreninger.    

5. Økonomisk oversigt ved kassereren 

 

Desværre måtte kassereren melde afbud til mødet på grund af tandpine. Der er ikke sket det store på 

økonomisiden siden sidste møde, og en økonomisk oversigt vil være med på næste møde. 

6. Optagelse/udmeldelse af foreninger 

 

Intet at bemærke. 

7. Eventuel oprettelse af en Aktiv- eller Ungepris  

 

FU har ikke haft tid til at behandle dette emne. 

 

På mødet var der et klart flertal for at det i givet fald skulle være en pris som gives til en ung 

kvinde/mand, som har gjort et stort arbejde for foreningen, ikke nødvendigvis baseret på sportslige 

resultater. 

 

FU arbejder videre med emnet. 

8. Eventuelt – herunder dato for næste møde 

 

Omkring ønsket fra kommunen om at BMSI repræsenterer et større antal foreninger bemærkede 

formanden at antallet af foreninger i BMSI (27) måske ikke er imponerende, men disse foreninger 

repræsenterer et stort antal medlemmer. Det blev derfor vedtaget at FU beder foreningerne om deres 

aktuelle medlemstal, så vi får et bedre grundlag for at vurdere BMSI’s ”tyngde”.  

 

De to næste møder er allerede fastsat således: 

 

 Onsdag den 22. august kl. 18:30 (med spisning kl. 18:00) 

 Torsdag den 22. november kl. 18:30 (med spisning kl. 18:00) 

 

Ved mødet i august fastlægges dato for repræsentantskabsmøde og bestyrelsesmøde i februar 2019. 

 

 

  

   


